
Zápis z jednání komise 

Životního prostředí a veřejného prostoru 

Datum konání:  27. dubna 2015 

Místo konání:    ÚMČ Jírova 2 

Přítomen/přítomna:  Bružeňák Lukáš, Čada Miloslav, Fišer Václav, Kozlovská Milada, Kremláčková Edita, 

Merta Jan, Nečasová Helena, Novotná Jitka, Skotal Jan, Vrána Martin   

      Staněk David,  Vondráčková Eliška   

Omluven/omluvena:  ‐   

Nepřítomen/nepřítomna:  ‐

 

BODY JEDNÁNÍ 

1.  Zahájení a schválení programu zasedání 

2.  Zpráva o činnosti komise a občanských aktivitách pro životní prostředí.  

‐Na web do sekce Život v Líšni ‐ Životní prostředí byly přidány užitečné odkazy. Byly připraveny články do LN, dle 

minulé dohody. 

‐Proběhly tři úklidové akce v rámci „Ukliďme svět“ a „Ukliďme Česko“, bude zpracována zpráva pro LN. Pro příští 

rok zkusíme zajistit souhrnnou propagaci, pokud budou mít organizátoři zájem, podobně případně i s akcemi ke 

Dni Země. 

‐Probíhá komunikace s KCL o akci k Evropskému týdnu mobility. 

3.  Jedlý park. Zastupitelé informovali ostatní členy komise o průběhu a výsledku jednání zastupitelstva dne 23.4. ve 

věci tzv. Jedlého parku. 

4.  Zápis RMČ 4.3. a 1.4.2015 

Komise vzala na vědomí usnesení RMČ  ze 4.3. a 1.4.2015 týkající se podnětů Komise pro životní prostředí a  

veřejný prostor. 

‐Členové komise nesouhlasí s případným zásahem do veřejné zeleně v souvislosti s úpravou parkovacího stání na 

chodníku na ul.Horníkova 

 ‐Předsedkyně komunikovala s členem komise pro životní prostředí RMB p.Ledvinou. Komise přijala toto usnesení: 

Doporučujeme RMČ ve věci sběru bioodpadu vstoupit do jednání s odborem životního prostředí  MMB 

(ing.Vaněček) a prověřit možnost zapojení MČ do pilotního projektu. 

Hlasování ‐ pro návrh: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

5.  Přijaté podněty od občanů 

     a) p.Páč – upozornění na v zeleni vyjeté koleje od automobilů při chodníku v oblasti Jírova.  

Tyto problémy se objevují opakovaně na různých místech Líšně. V tomto místě referent ÚMČ doporučuje 

odstranit větve zasahující do chodníku‐předpoklad vyjeté koleje způsobuje vyhýbání auta údržby. Komise 

požaduje dokumentaci místa, odstranění větví prozatím nedoporučuje. 

     Komise doporučuje ke každému problematickému místu přistupovat individuálně a realizovat některé 

z následujících opatření: zasypání zeminou, vysázení živých plotů, vytvoření mechanické bariéry‐zvýšený 

obrubník. Dále jednat s firmami provádějícími údržbu a upozornit na poškozování zeleně. V nově uzavíraných 

smlouvách s dodavateli je vhodné tuto problematiku zohlednit – menší sběrová vozidla. 

Hlasování ‐ pro návrh: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

      b) p.Dufková‐upozornění na nepořádek, zejména v oblastech zastávek a konečných MHD, okolí Billy apod. Komise 

je si těchto problémů vědoma. Dle sdělení pracovníků ÚMČ mají čistotu zajišťovat smluvní firmy –provádějí 

nedostatečně. Navíc jsou aktuálně najati 2 pracovníci, kteří mají za úkol pouze sběr odpadků z volných ploch. O 

získání  pracovníků veřejně prospěšných nebo obecně prospěšných prací MČ neuvažuje. Dále probíhají jednání 



s DPMB a BKOM o údržbě pozemků v jejich správě. Očekává se posun k lepšímu s novými dodavateli komplexní 

údržby. 

 

6.   Žádost o dotaci typu B z rozpočtu MČ. Komise projednala žádost občanského sdružení Bez bot o dotaci ve výši 

5.000 Kč na druhou etapu speciální pěší stezky určenou pro chůzi na boso.  

Usnesení: 

Komise nedoporučuje podporu této žádosti z důvodu, že žádost neobsahuje nákres, výměru a další technické 

parametry projektu. Nejsou uvedeny údaje o pozemku, kde má být projekt realizován a není znám vztah žadatele 

k tomuto pozemku.  Po doložení potřebných dokladů je možno žádost posoudit znovu.  

Hlasování ‐ pro návrh: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

7.  Záměr vypsat výběrové řízení na komplexní údržbu zeleně, komunikací a veškerých odpadkových košů 

  Komise se seznámila se záměrem, který prodiskutovala a celkově s ním vyslovila souhlas. Členové komise vznesli 

několik připomínek týkajících se zejména podmínek údržby zeleně: co nejvyšší profesní kvalifikace, zakotvení 

sankcí  za poškození  zeleně do smlouvy, možnost vyjmutí některých specializovaných odborných činností  

z rámcové smlouvy (jde především o dendrologické posudky). Dále zvážit možnost konceptu odpovědného 

veřejného zadávání ‐stanovení jako jednoho z kritérií společenskou odpovědnost firem. 

8.  Plán udržitelné městské mobility. Předsedkyně podala stručnou souhrnnou informaci o dosavadních aktivitách 

(veřejné projednání analytické části; setkání komisí, CDV a OD MMB) a dalším harmonogramu. Informaci doplnila 

p.místostarostka o připomínkování analytické části MČ. 

9.  Květinové záhony. H. Nečasová a E. Kremláčková přednesly prezentaci  květinových záhonů vysazovaných  

technologií Silbersommer ‐ inspirace k realizaci v Líšni. 

10. Různé: 
J.Merta‐ připomínka k parkování na zeleni vedle Effety‐reagoval p.Staněk‐jedná se o soukromý pozemek‐pokusí 

se o jednání a lepší řešení. 

11. Závěr. Poděkování za účast. Příští zasedání komise v pondělí 18.5.2015. 

 

Přílohy:  

1. Prezenční listina 

       

Datum a zpracovatel zápisu: 29. dubna 2015, Edita Kremláčková 

Podpis předsedy/předsedkyně komise: Edita Kremláčková 


